
Protokół Nr VIII/2024 
z VIII sesji IX kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 7 października 2024 r. 

VIII sesja IX kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów 
llb, 22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 12:36, a zakończono o godz. 13:32. 
Piotr Kostrubiec - przewodniczący 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 9. Pan Monastyrski Ryszard Stanisław 
2. Pan Dragan Ryszard Andrzej 10 Pan Monastyrski Sebastian 
3. Pan Dybioch Maciej Tadeusz 11. Pan Palonka Dariusz Andrzej 
4. Pani Kawka Ewa 12. Pani Słota Katarzyna 
5. Pan Kostur Leszek Wiesław 13. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
6. Pan Kostrubiec Piotr 14. Pani Waga Marta Izabela 
7. Pan Kościk Zbigniew Julian 15. Pan Zając Marcin 
8. Pan Matwij Mariusz Jerzy 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1). 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Krzysztof Pilip - Wójt Gminy Adamów, 
2. Pan Witold Marucha - Sekretarz Gminy Adamów, 
3. Pani Ewelina Droździel-Szykuła - Skarbnik Gminy Adamów, 
4. Pani Marcelina Romanko-Skóra - Radca prawny, 
5. Pani Alicja Zawiślk - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Adamowie z/s w Potoczku, 
6. Pani Magdalena Drożdż - Kierownik Centrum Integracji Społecznej 

w Jacni, 
7. Pani Aneta Moryń - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Adamowie, 
8. Pan Henryk Mulawa - Sołtys sołectwa Potoczek, 
9. Pan Wiesław Teterycz - Sołtys sołectwa Adamów, 
10. Pani Renata Zając - Sołtys sołectwa Trzepieciny. 

Lista obecności osób zaproszonych oraz obecnych sołtysów. 
(Zał. Prot. Nr 2 i 3). 

Porządek sesji: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 



6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
- dyskusja. 

9. Rozpatrzenie pism. 
10. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 
11. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 
Ad.l. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia VIII sesji IX kadencji dokonał Pan Piotr Kostrubiec - Przewodniczący Rady 
Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pan Przewodniczący stwierdził, 
że na stan 15 radnych obecnych jest 15, co stanowi niezbędne ąuorum 
do prawomocności obrad. 

Ad.2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Adamów - poinformował, iż projekt porządku obrad 
radni otrzymali wraz z zawiadomieniem. Przewodniczący następnie zapytał, 
czy w sprawie porządku obrad ktoś chce zabrać głos? 

Głosu w sprawie zmiany porządku obrad nie zabrano. 

Ad.3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Adamów - poinformował, że protokół poprzedniej sesji 
był do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją 
na sali obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Przewodniczący zapytał, czy do protokołu z VII sesji IX kadencji z dnia 20 września 
2024 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 

Uwag nie zgłoszono. 

W związku z powyższym zarządzono głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu z VII sesji Rady Gminy Adamów z dnia 20 września 2024 r. 
głosowali: 
Chmiel Joanna, Dragan Ryszard, Dybioch Maciej, Kawka Ewa, Kostrubiec Piotr, 
Kostur Leszek, Kościk Zbigniew, Matwij Mariusz, Monastyrski Ryszard, Monastyrski 
Sebastian, Palonka Dariusz, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Waga Marta, Zając 
Marcin. 
Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr. 4). 
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Przewodniczący Rady Gminy Adamów stwierdził, że protokół VII sesji IX kadencji 
z dnia 20 września 2024 został przyjęty. 

Ad.4. Wójt Gminy Adamów Krzysztof Piłip - złożył informację o działaniach 
podejmowanych od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 5). 

Ad.5. Wójt Gminy Adamów Krzysztof Piłip - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał 
Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6). 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Pani Ewelina Droździel-Szykuła - Skarbnik Gminy Adamów poinformowała 
zebranych, że radni otrzymali stosowne materiał wraz z projektami uchwał. 
Skarbnik zaznaczyła, że na dzisiejszej sesji nie zmieniamy żadnych przedsięwzięć. 
Wprowadzane są tylko dochody, jak i wydatki w wieloletniej prognozie finansowej, 
które uaktualniamy to do stanu i zmian w budżecie na rok 2024. Ponadto 
wprowadzamy środki na powszechną naukę pływania dla uczniów ze szkół z terenu 
naszej Gminy dla klas 1-3. Skarbnik wyjaśniła, że na ten cel otrzymaliśmy 
dofinansowanie w wysokości 18 tys. złotych, jak Zwiększamy również dochody 
z tytułu uczęszczania dzieci spoza terenu Gminy do naszych oddziałów 
przedszkolnych i przedszkola. Pani Skarbnik zaznaczyła, że pozostałe zmiany 
są spowodowane wnioskami sołectw na zmianę przedsięwzięć w związku) 
z oszczędnościami w funduszu sołeckim. 

Przewodniczący Rady Gminy Adamów — Piotr Kostrubiec zarządził głosowanie. 

Skarbnik Gminy Adamów - Ewelina Droździel-Szykuła odczytała projekt uchwały . 

Przewodniczący Rady Gminy Adamów — Piotr Kostrubiec zarządził głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Dragan Ryszard, Dybioch Maciej, Kawka Ewa, Kostrubiec Piotr, 
Kostur Leszek, Kościk Zbigniew, Matwij Mariusz, Monastyrski Ryszard, Monastyrski 
Sebastian, Palonka Dariusz, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Waga Marta, Zając 
Marcin. 
Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 7). 
Przewodniczący Rady Gminy Adamów stwierdził, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 8). 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 

Skarbnik Gminy Adamów - Ewelina Droździel-Szykuła odczytała projekt uchwały 

Przewodniczący Rady Gminy Adamów — Piotr Kostrubiec zarządził głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
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Chmiel Joanna, Dragan Ryszard, Dybioch Maciej, Kawka Ewa, Kostrubiec Piotr, 
Kostur Leszek, Kościk Zbigniew, Matwij Mariusz, Monastyrski Ryszard, Monastyrski 
Sebastian, Palonka Dariusz, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Waga Marta, Zając 
Marcin. 
Za głosowało 15, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 9). 
Przewodniczący Rady Gminy Adamów stwierdził, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 10). 

Ad.8. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

/Na podstawie informacji przekazanych przez Urząd Skarbowy w Zamościu 
oraz Lubelski Urząd Wojewódzki z siedzibą w Lublinie/. 

Przewodniczący - Piotr Kostrubiec poinformował zebranych, iż wszyscy radni 
zobowiązani do złożenia oświadczeń majątkowych dopełnili ten obowiązek i swoje 
oświadczenia złożyli z zachowaniem terminów ustawowych. Następnie dodał, 
iż analiza oświadczeń majątkowych wykazała nieprawidłowości w oświadczeniach 
radnych zarówno VIII, jak i IX kadencji. 

Przewodniczący wyjaśnił i omówił najczęściej popełniane nieprawidłowości, 
informując, że niektóre rubryki zostały wypełnione niezgodnie z opisem, w tym 
również rubryki dotyczące przychodu i dochodu z tytułu prowadzonej działalności 
gospodarczej lub prowadzonego gospodarstwa rolnego. W kilku przypadkach 
pozostawiono również puste rubryki bez adnotacji „nie dotyczy". Nie wypełniono 
także rubryk, w których należało podać miejsce zatrudnienia, zajmowane stanowisko 
lub pełnioną funkcję. Rubryki dotyczące miejsc położenia nieruchomości wypełniono 
także w sposób nieprawidłowy. Ponadto odnotowano przypadki, że nie podano kwoty 
dochodu z tytułu zatrudnienia lub innej działalności zarobkowej, zajęć, jak i też 
nie podano powierzchni i wartości wykazanego gospodarstwa rolnego, a także| 
nie wskazano, od kogo zostało nabyte mienie. Stwierdzono sprzeczność danych 
wykazanych w oświadczeniu majątkowym z danymi będącymi w posiadaniu 
tutejszego organu podatkowego. Nie została określona przynależność wykazanych 
środków pieniężnych, dochodów i pojazdów do majątku odrębnego lub majątku 
objętego małżeńską wspólnością majątkową. Nie wykazano wszystkich składników 
mienia ruchomego oraz roku produkcji wykazanych składników tego mienia. 
Przewodniczący Piotr Kostrubiec poinformował, że w ramach działań podjętych 
w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach 
majątkowych zobowiązuje radnych IX kadencji do zapoznania się z przedstawionymi 
uchybieniami i prawidłowego wypełniania oświadczeń o stanie majątkowym. 
W odniesieniu do uchybień dotyczących oświadczeń pozostałych osób, z uwagi 
na to, że nie pełnią już one funkcji Radnych Rady Gminy Adamów, działań 
nie podejmuje. 

Przewodniczący podkreślił, że w oświadczeniach majątkowych kadry kierowniczej 
Urzędu oraz pracowników Urzędu wydających decyzje w imieniu Wójta stwierdzono 
następujące nieprawidłowości: 
W przypadku jednej osoby odnotowano niezłożenie oświadczenia majątkowego 
w związku z zakończeniem stosunku pracy. Pozostałe osoby dopełniły obowiązek 
złożenia oświadczeń majątkowych i swoje oświadczenia złożyły z zachowaniem 
terminów ustawowych. 
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Najczęściej popełnianymi błędami i nieprawidłowościami w tym przypadku były: 

Pozostawiano puste rubryki bez adnotacji „nie dotyczy". Nie podano z jakiego tytułu 
(zatrudnienia lub innej działalności zarobkowej, lub zajęć) został osiągnięty podany 
dochód. Stwierdzono sprzeczność danych dotyczących powierzchni gospodarstwa 
rolnego z danymi będącymi w posiadaniu tutejszego organu podatkowego. 
W przypadku dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych nieprawidłowości 
nie stwierdzono. Osoby te dopełniły obowiązek złożenia oświadczeń majątkowych 
i swoje oświadczenia złożyły z zachowaniem terminów ustawowych. 

W ramach działań podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi 
w analizowanych oświadczeniach majątkowych zobowiązano zainteresowane osoby 
do zapoznania się z przedstawionymi uchybieniami i prawidłowego wypełniania 
oświadczeń o stanie majątkowym. 

Ad.9. Rozpatrzenie pism. 

Wójt Krzysztof Pilip przedstawił i omówił pismo nadesłane przez Polską Izbę 
Gospodarczą Przemysłu Drzewnego z apelem o zwrócenie uwagi na niebezpieczny 
zapis w projekcie rozporządzenia szczegółowych cech jakościowych i wymiarowych 
drewna energetycznego przygotowanym przez Ministerstwo Klimatu i Środowiska. 
Wójt poinformował, że Komisje Stałe Rady Gminy Adamów wyraziły negatywną 
opinię co do zapisów projektu rozporządzenia. 

Następnie Wójt poinformował, że podczas wspólnego posiedzenia Komisji Stałych 
Rady Gminy Adamów, które miało miejsce przed obecną sesją, rozpatrzono również 
pisma o dofinansowanie złożone przez LKS Orion Stihl Klub Sportowy oraz Klub 
Seniora z Jacni. Wójt zaznaczył, że dla ww. wnioskodawców postaramy się pozyskać 
środki zewnętrzne (dla Klubu Sportowego z Ministerstwa Sportu, natomiast 
dla seniorów z Urzędu Marszałkowskiego). Wójt następnie dodał, że jeżeli nie uda 
się zapewnić dofinansowania na funkcjonowanie Klubu Seniora, to ewentualnie 
będziemy wykładali te pieniążki z budżetu własnego, ale oczywiście musi być 
najpierw ogłoszony konkurs, żeby te środki Gmina mogła na ten cel przeznaczyć. 

W dalszej części posiedzenia Wójt odczytał pismo nadesłane przez Komendanta 
Miejskiego Policji w Zamościu z prośbą o zabezpieczenie środków finansowych 
na dofinansowanie działań Policji w ramach Wojewódzkiego Funduszu Wsparcia 
Policji na potrzeby Posterunku Policji w Krasnobrodzie. Wójt Krzysztof Pilip 
poinformował, że Komisje negatywnie zaopiniowały przedmiotowy wniosek, po czym 
dodał, że jeżeli Pan Komendant wyjaśni, na jaki cel środki te zostaną przeznaczone, 
to będziemy mogli dalej rozmawiać. 

Wójt poinformował zebranych, że Bank Gospodarstwa Krajowego organizuje] 
na terenie Gminy Adamów spotkania z mieszkańcami, udzielając informacji o 
pożyczkach oraz dotacjach na odnawialne źródła energii, w tym również na magazyny 
energii. W dalszej części wypowiedzi Wójt przedstawił harmonogram spotkań. 

Wójt Krzysztof Pilip zaznaczył również, że Gmina organizuje odbiór folii rolniczych 
i prowadzi zapisy na odbiór azbestu. Następnie zapoznał zebranych ze szczegółami 
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tych przedsięwzięć oraz poprosił radnych i sołtysów w rozpropagowaniu niniejszych 
informacji wśród lokalnej społeczności. 

Pan Piotr Kostrubiec - Przewodniczący Rady Gminy przekazał informacje dotyczące 
dostępu do szerokopasmowego internetu, wskazując, iż osoby zainteresowane 
wszelkie dane uzyskają na stronie: internet.gov.pl Przewodniczący również wskazał, 
że za pomocą ww. strony można zgłosić operatorom zapotrzebowanie szybkiego 
internetu pod danym adresem. Następnie poinformował, że przedmiotowe zgłoszenie 
można dokonać również za pomocą pracowników Urzędu Gminy Adamów. 

Wójt zaznaczył, że największa biała plama w dostępie do szerokopasmowego 
internetu, to miejscowości Szewnia w kierunku do Czarno wody i Czarno woda. 
Następnie podkreślił, że został wyłoniony przez Urząd Marszałkowski podmiot, który 
na naszym terenie będzie starał się te białe plamy usuwać, i im więcej osób się zgłosi, 
tym szanse na uzyskanie dostępu do internetu szerokopasmowego będą większe. 

Ad. 10. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

Radny Ryszard Dragan w poprosił, aby zebrać skarpę w Rachodoszczach, 
na krzyżówce do Majdanu Ruszowskiego na drodze powiatowej. Radny stwierdził, 
że jest tam wprawdzie lustro, jednak gdy słońce świeci, oślepia kierowców, i z tego 
powodu są wypadki. 

Wójt odpowiedział, że sam miał okazję zauważyć, że kierowcy są na tym 
skrzyżowaniu oślepiani. Dodał następnie, że z informacji, jakie posiada była zgoda 
na zebranie skarpy właściciela nieruchomości, na którego terenie jest ona usytuowana, 
jednak nie wie, dlaczego została ona w takim małym stopniu zniwelowana. 

Radny Dragan zaznaczył również, że posadowione tam palisady również należałoby 
ściąć. 

Wójt podkreślił, że podejmie działania w tym zakresie, gdy skończy się trwałość 
projektu. 

Radny Zbigniew Kościk przypomniał, że przy przystanku w Szewni Dolnej pozostaje 
niewykoszona trawa. Jest jesień i czekają tam dzieci. 

Wójt odpowiedział, że tego typu zaległości wynikają, z tego, że do końca września 
pracownicy gospodarczy musieli wykorzystać zaległe urlopy. Obecnie w celu ich 
nadrobienia pracownicy wykonywali swoje czynności w piątek po południu i sobotę, 
jednakże w tej sytuacji Wójt poprosił obecną na sali posiedzeń Kierownik CIS w Jacni 
o wykoszenie trawy. 

Radny Kościk wyjaśnił, że chodzi tu bardziej o płożenie tam kostki, którą obiecał 
Wójt. 

Wójt Krzysztof Pilip odpowiedział, że kostka zostanie położona po wykonaniu 
zaplanowanych prac w Bożej Woli. 
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Radny Dariusz Sołtys poprosił o wykoszenie trawy przy zbiorniku w Jacni, zasypanie 
dołów po bobrach na grobli bocznej przy stoku oraz ponowił prośbę o oczyszczenie, 
pogłębienie i przebranie rowów przy drodze wojewódzkiej. 

Wójt odpowiedział, że stosowne pismo zostało złożone w maju lub czerwcu. Rowy 
zostały oczyszczone, jednak rzeczywiście nie dokonano ich przebrania i pogłębienia. 

Radny Sołtys zaapelował, aby zabiegać o wykonanie tych czynności. 

Sołtys wsi Trzepieciny - Pani Renata Zając podziękowała za oczyszczenie drogi w jej 
sołectwie. Do powyższych podziękowań przyłączyły się radne z Bondyrza. 

Wójt poinformował o możliwości przejazdu pojazdami OSP na piknik sołtysów 
zorganizowany w Górecku, po czym poprosił chętnych o zgłoszenie tego faktu 
w sekretariacie tutejszego Urzędu. 

Radna Katarzyna Słota podziękowała wszystkim zaangażowanym za zbiórkę darów 
dla powodzian. 

Wójt przyłączył się do tych podziękowań oraz poinformował, że wolą rolników 
z naszej Gminy była chęć przekazania powodzianom zboża. Jednakże po rozmowach 
na obecną chwilę żadna gmina nie jest zainteresowana taką pomocą. 

Radny Dariusz Palonka ponowił prośbę o oczyszczenie dróg z kostki w jego okręgu. 

Wójt odpowiedział, że trwają prace nad zakupem sprzętu. Poinformował, 
że najprawdopodobniej będziemy się wzorowali na tym, co posiada Zarząd Dróg 
Powiatowych, a z racji tego, że na nowe urządzenia nas nie stać, zakupimy 
profesjonalny wielofunkcyjny i uniwersalny sprzęt używany. 

Radny Leszek Kostur poprosił o podjęcie rozmów z powiatem w sprawie remontu 
drogi prowadzącej do Bliżowa na odcinku ok. 1 km. 

Wójt odpowiedział, że rozmawiał na ten temat z Panem Starostą, który obiecał jej 
remont na tym najgorszym odcinku. Następnie zaznaczył, że w jego marzeniem byłby 
remont całości drogi, jednak w tej sytuacji należałoby pozyskać na ten cel środki 
zewnętrzne, po czym dodał, że obecnie niekorzystnie zmieniły się wielkości 
dofinansowania. 

Radna Marta Waga poprosiła w imieniu swoim oraz OSP Bondyrz o pochylenie się 
nad pierwotnym projektem remizy. Radna postulowała o pozyskanie na ten cel 
funduszy zewnętrznych. 

Wójt odpowiedział, że wnioskowany budynek to koszt ok. 3 milionów złotych bez 
fotowoltaiki, pompy ciepła oraz kostki brukowej. Podkreślił, że obiecał OSP Bondyrz 
garaż, co zresztą chce zrealizować, po czym przedstawił koncepcję budynku 
o mniejszych wymiarach. Ponadto zaznaczył, że koncepcja ograniczona, to również 
w przyszłości mniejsze koszty utrzymania budynku. Następnie stwierdził, iż należy 
mierzyć siły na zamiary, a w Gminie planowane są również inne inwestycje i dodał, 
że nie działa wbrew straży, tylko szuka oszczędności. W dalszej części wypowiedzi 
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dodał, iż dyskusję w powyższej sprawie podejmować będziemy na kolejnych 
posiedzeniach komisji i tym samym decyzja nie zostanie podjęta jednoosobowo. 
W przekonaniu Wójta pierwotna koncepcja mogłaby być zrealizowana w przypadku 
pozyskania na ten cel 85% środków zewnętrznych. 

Ad.l 1. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Adamów 
Piotr Kostrubiec zamknął posiedzenie VIII sesji IX kadencji Rady Gminy Adamów. 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy 
Adamów i stronie internetowej Gminy Adamów. 

Protol 

Adam 
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